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Trkulja: Inovativni lekovi su odlična vest, ali je rešenje u obaveznoj vakcinaciji 

Direktor Udruženja proizvođača inovativnih lekova "Inovia" dr Bojan Trkulja kaže za RTS da je dolazak 

novih lekova protiv kovida odlična vest i da su broje prednosti, ali da kao i sa svakim lekom postoje 

ograničenja. Smatra da je obavezna vakcinacija korak koji treba da bude šansa za izlazak iz pandemije. 

Bojan Trkulja ističe da je dobro što medicina na pravi način odgovara pandemiji – sa jedne strane tu su 

novi lekovi i nove vakcine, a sa druge strane zahvaljujući iskustvu zna se šta od terapija radi i šta može 

bolje da pomogne pacijentima kada se već zaraze. 

"Očekujemo pre kraja godine više desetina novih inovativnih lekova" 

Kada je reč o inovativnim terapijama za druge bolesti, Trkulja kaže da je sjajna vest da je država ove 

godine izdvojila rekordnu sumu za nove inovative trapije. 

"Posebno je to bitno danas kada imamo veliki problem baš zbog kovida, da je dostupnost celokupnog 

zdravstvenog sitema ograničena. Zbog toga ćemo, bojim se u nekim narednim godinama kada budemo 

radili statistike, videti koliko je bitno da se na pravi način obratimo pacijentima sa dijabetesom, srčanim 

bolestima i malignim oboljenjima", navodi Trkulja. 

Očekujemo pre kraja godine više desetina novih inovativnih lekova na pozitivoj listi, poručuje on. 

"Mislim da ćemo svaki mesec biti sve bliže tome da na neki način obuzdamo ovaj virus, koliko god da je 

sada stuacija ne preterano slatka, moramo da kažemo da je mnogo bolja nego što je bila pre godinu 

dana u ovo vreme", dodaje Trkulja. 



 
 

Velike nade se polažu u nove lekove koji bi trebalo da stignu u Srbiju, a Trkulja ističe da su u pitanju prvi 

pravi antivirusni lekovi koji su razvijeni baš protiv kovida 19. 

"Imaju nekoliko prednosti. Jedna od prednosti je ta što su vrlo specifični za kovid 19, druga je što u u 

pitanju prvi put oralni lekovi. Imali smo i do sada neka monoklonska antitela koji se moraju primati u 

vidu intravenskih infizija, ovde prvi put imamo mogućnost da je ne samo pacijentu komforno da primi taj 

lek, nego možemo da ga držimo podalje od zdravstvenog sistema", navodi Trkulja. 

Ističe da se ti lekovi uzimaju pet dana uveče i ujutru i na taj način se postiže velika efikasnost u 

sprečavanju najtežih formi bolesti. 

Naglašava da postoji veliko interesovanje javnosti za te lekove, ali da je jako bitno da sve informacije 

budu pravovremene. 

"Kada su u pitanju lekovi, ovo su odlične vesti, ali moramo da znamo da kao i sa svakim lekom postoje 

ograničenja – od neželjenih efekata, do toga da postoje neke populacije pacijenata koji neće moći da ih 

prime, pa ćemo videti onog momenta kada zažive u praksi koliko će biti efikasni", navodi Trkulja. 

Napominje da će medicina sustići ovu bolesti i da je već sustiže prvo preko vakcina, sada preko sve boljih 

terapija. 

Navodi da Evropa kao da se priprema za obaveznu imunizaciju, a na pitanje da li će to biti korak koji 

mora da se napravi, Trkulja kaže da posle dve godine borbe sa ovom bolešću i više od šest milijardi datih 

doza vakcina to je korak koji mora da se razmatra. 

"Mislim da je to definitivno korak koji treba da bude na neki način šansa za izlazak iz ove pandemije. 

Imamo sasvim dovoljno podataka koji kažu da su vakcine dovoljno efikasne i bezbedne, kada kažem 

efikasne mislim pre svega za ono za šta su stvorene, a to je da spreče dolazak na intenzivnu negu i da 

sreče razvoj najtežih oblika bolesti", rekao je Trkulja. 

"Ono što je sigurno jedan od koraka koji se mora razmatrati je obavezna vakcinacija, jer vakcinacijom ne 

štitite samo sebe i svoju najbližu okolinu, već praktično štitite ceo svet, jer virus može da se replicira i da 

mutira samo u organizmu. Ako uspevamo vakcinom da držimo virus van organizma, smanjujemo 

mogućnost nastanka potencijalno opasnijih sojeva koji nažalost u jednom momentu mogu da mutiraju u 

pravcu toga da vakcina više ne bude efikasna", naglasio je Trkulja. 

 

 

 



 
 

 

 

Direktorka kovid bolnice u Batajnici: Šokirao me svaki talas korone, neverovatna objašnjenja 

nevakcinisanih 

Situacija u kovid bolnici u Batajnici je danas stabilna, ali i dalje ima pacijenata u teškom stanju, kao i onih 

koji u takvom stanju dolaze, izjavila je za RTS direktorka kovid bolnice u Batajnici Tatjana Adžić Vukićević. 

Dodaje da osamdeset odsto onih koji dolaze u bolnicu nisu vakcinisan. 

Doktorka Tatjana Adžić Vukićević rekla je za RTS da je iza njih, od otvaranja kovid bolnice u Bajnici, od 

kad je prošlo godinu dana, veliki, nepregledni, nesagledivi rad. 

"Batajnica, zovem je hramom srpske medicine, uspela je da za prethodnih godinu dana u svojim 

prostorijama skupi oko 15.000 pacijente, njih je preko 11.000 otišlo svojim kućama. Trenutno se na 

bolničkom lečenju nalazi oko 600 ljudi, negde oko 300, 330 imamo slobodnih postelja", kaže Adžić 

Vukićević. 

Dodaje da su bile teške, istinite i neverovatne priče ljudi koji su se nalazili na lečenju i koji su im živote 

dali sa punim poverenjem. 

"Sećam se tog prvog dana kada smo ušli, kada smo zatekli samo krevete, pa smo onda morali iz naših 

skladišta da svu opremu dopremamo, da stavljamo monitore, držače stalaka za infuziju", priča gošća 

Beogradske hronike. 

Prema njenim rečima, prve večeri u kovid bolnici u Batajnici je hospitalizovano 80 ljudi, te da je narednih 

dana bilo još više pacijenata, u vreme kada je u Srbiji bilo oko 8.000 novozaraženih dnevno. 



 
 

"Situacija je danas stabilna, ali je broj hospitalizovanih bolesnika i dalje je na visokom nivou. U toku 

jučerašnjeg dana smo imali 56 prijema, što naravno nije isto što i 80, 120 koliko smo imali tokom 

prethodnih dana i meseci ili od sredine septembra kada je počela frenetično da se puni naša bolnica", 

ukazuje doktorka. 

Napominje da je situacija stabilna, ali upozorava da ima i dalje bolesnika u teškom stanju, kao i da se 

takvi primaju i dalje svakodnevno. 

Koliki je prosek godina pacijenata  

Govoreći o proseku godina pacijenata u kovid bolnici u Batajnici, dr Adžić Vukićević kaže da najmlađi ima 

21 godinu, a da najstariji ima 94 godine. Dodaje da su na lečenju i pacijenti koji su vakcinisani. 

"Osamdeset odsto onih koji dolaze u Batajnicu (kovid bolnicu, prim. aut.) nisu vakcinisani iz raznoraznih 

razloga: to su neke trivijalne priče, neverovatna objašnjenja, strah da virus ne postoji, da je izmišljen, da 

neće imati svoje potomstvo, da su alergični na vakcinu, da će dobiti zapaljenje mozga, srčanog mišića, da 

će umreti za pet godina", priča doktorka. 

Dodaje da takva objašnjenja onih koji ne žele da se vakcinišu nisu prihvatljiva ni medicinskoj struci niti 

logici. 

Kaže da je najveće iznenađenje za nju sam virus koji nije prepoznat, niti postoji u knjigama. 

"O ovom virusu nismo učili, ovo je novi virus. Šokirao me je svaki talas koji je nailazio. U julu, u jednom 

momentu, u bolnici, sam imala 34 bolesnika, danas ih imam 600, imala sam ih i 930. Ništa me više u vezi 

sa ovim virusom ne može da me iznenadi", kaže Adžić Vukićević. 

Dodaje da se koronavirus ponaša mimo svake logike, mutira. 

"Ne ponaša se kao virus koji napada samo pluća. Napada pre svega krvne sudove, uništava prvo finu 

opnu iz koje su sagrađeni naši krvi sudovi. Kod jednih ljudi stvara trombozu, kod drugih dovodi do 

iskravarenja do prestanka rada mnogobrojnih organskih sistema", ističe. 

Kao najlepši trenutak u moru loših, doktorka Tanja Adžić Vukićević izdvaja pažnju ljudi, kao i ljubav koju 

su uputili njima u crvenoj zoni. 

 

 

 

 



 
 

 

 

"POVEĆAVAĆE SE BROJ ZEMALJA" Doktor Kon zabrinut zbog dolaska naših građana za praznike: Oni sa 

sobom donose i viruse, evo šta treba da imaju na granici 

Epidemiolog i član Kriznog štaba Predrag Kon rekao je na nedeljnom nivou beležimo pad broja 

novozaraženih od 20 odsto i da se trenutno ne vidi da bi moglo da dođe do pogoršanja epidemiološke 

situacije tokom naredne dve nedelje. 

- Povećava se kolektivni imunitet. Pojavljuju se novi sojevi kao što je omikron i moraćemo da sačekamo 

da vidimo koliki je njegov potencijal. Optimista sam za sledeću godinu i očekujem da će da se smanji 

potencijal virusa - rekao je Kon. 

Epidemiolog se osvrnuo i na vest da su kineski naučnici izolovali antitela koja mogu efikasno da 

neutrališu sve varijante korona virusa. 

- To nije neobično. To ne pripada vakcinama nego lečenju i nisam toliko optimista da će razrešiti stvari. 

Svakako je korak dalje - navodi Kon. 

Član Kriznog štaba navodi da je Svetska zdravstvena organizacioja klasifikovala omikron soj kao 

zabrinjavajući. 

- Sojevi se non-stop pojavljuju. Problematično za omikron je da prema prvim podacima ima značajan 

potencijal, a umirujuće je da će vakcina delovati i njega, ali sa manjom efekasnošću - rekao je Kon. 

Zabrinjava povratak građana za praznike 

Epidemiolog je naglasio da zabrinjava povratak naših građana iz inostranstva za predstojeće praznike. 



 
 

- Broj hospitalizovanih je ispod 4.000 i to je važna vest. Treba da se vrate u non-kovid sve zdravstvene 

ustanove kod kojih je to moguće. Postojeće stanje je ugrožavajuće za veliki broj ljudi koji nemaju gde da 

zbrinjavaju svoje hronične bolesti. Naredne dve nedelje se ne vidi da bi broj novozaraženih mogao da 

ponovo raste. Bilo je razmišljanja da će formiranje kolektiva posle raspusta dovesti do povećanja 

aktivnosti. Nije do toga došlo. Sad imamo pad od 20 odsto nedeljno. Zabrinjava dolazak naših ljudi iz 

inostranstva za praznike. Bila je ideja o prevremenom početku raspusta. Situacija je takva da bi zadala 

probleme prosveti i prosventni radnici su sa pravom negodovali jer bi imali problem zbog zaključivanja 

ocena. Nema nijednog razloga da se pre vremena započinje raspust - rekao je Kon za Kurir. 

Dodaje da će povratnici nažalost doneti sa sobom i viruse. 

- Posebne su mere za ljude koji dolaze iz afričkih zemalja gde je dokazana transmisija omikrona. Kod nas 

dolaze najčešće preko Evrope. Postoji obaveza da se testiraju na granici, zatim odlaze u karantin na 14 

dana, a posle nedelju dana se ponovo testiraju. Broj tih zemalja će se povećavati u narednom periodu. 

To se i dalje prati i nadzor je pooštren. Naši građani koji dolaze moraju da imaju dokaz o vakcinisanosti ili 

da urade test na granici odnosno imaju rok da izvrše test u nekoj državnoj ustanovi da bi mogli da izađu 

iz karantina - navodi Kon. 

 

 

Škodrić o novim merama za dalji podsticaj rađanja 

BEOGRAD - Parovi u kojima muški partner zbog nekog oboljenja nema spermatozoide, a prethodno ima 

zamrznut materijal, sada će imati pravo da o trošku države idu na vantelesnu oplodnju, izjavila je 

direktorka Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje Sanja Radojević Škodrić. 

Ona je to rekla gostujući na televiziji Tanjug, gde je govorila o novim merama koje je predsednik Srbije 

Aleksandar Vučić najavio kao podsticaj rađanju, a koje se odnose na veštačku oplodnju. 



 
 

Kako je pojasnila, prva mera je za parove gde muški partner ima azospermiju, odnosno nema 

spermatozoide jer ima neko oboljenje, na primer neki tumor, a prethodno ima zamrznut materijal. 

"Sada će i oni imati pravo da o trošku države idu na vantelesnu oplodnju. Do sada to pravo nije 

postojalo. Ovo je jako značajno i možda podsticaj mladima da počnu da razmišljaju da koliko god su 

mladi i zdravi nikada se ne zna šta može da se desi i da razmišljaju o mogućnosti zamrzavanja svog 

materijala", rekla je Škodrić. 

Drugo pravo, navela je, odnosi se na parove koji su prirodnim putem dobili dete, a iz nekog razloga ne 

mogu da dobiju drugo dete što se, podsetila je, zove sekundarni sterilitet. 

"Oni do sada o trošku države nisu imali pravo, a sada se planira da se i njima omogući besplatna 

vantelesna oplodnja, kada je u pitanju drugo dete. Na primer, imamo slučajeve gde jedan partner ima 

dete sa prethodnim partnerom, a sa sadašnjim partnerom ne može da ima dete i u tim slučajevima se to 

vodi kao drugo dete, do sada nisu imali pravo na besplatnu vantelesnu oplodnju, a sada će imati", rekla 

je Škodrić. 

Kako je dodala, treće pravo odnosi se na neograničen broj vantelesnih i zamrznutih embriona za prvo 

dete. 

"Do sada ste za prvo dete mogli da imate o trošku države tri pokušaja iz zamrznutih embriona", podsetila 

je Škodrić. 

Navela je da je 2006. godine Republički fond za zdravstveno osiguranje prvi put uveo o trošku države 

vantelesnu oplodnju i to ženama do 38 godine, jedan pokušaj, a da su do 2018. godine ta prava 

postepeno proširivana. 

Kako je dodala, od 38 proširena su na 42 godine, a broj pokušaja je sa jednog o trošku države proširen na 

tri. 

"Značajna prava su doneta 2018. i 2019. godine u smislu proširenja. Tada je omogućeno da se broj 

pokušaja proširi na još tri i prvi put je uvedeno besplatno zamrzavanje embriona. Takođe, prvi put je 

2018. godine uvedeno da oni koji su dobili prvo dete iz vantelesne oplodnje mogu da apliciraju državi i za 

drugo dete", rekla je Škodrić. 

Kako je dodala, trenutna situacije je takva da žena može da aplicira sa navršene 43 godine. 

 


